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Protokół 
z VII sesji Rady Gminy Pępowo 

w dniu 27 listopada 2024 r. 
 

Obradom przewodniczył Zenon Rogala – Przewodniczący Rady Gminy Pępowo. Sesja 
rozpoczęła się o godzinie 13.54 i trwała do godziny 15.16. Miejsce sesji – Gminny Ośrodek 
Kultury, Sportu i Aktywności Lokalnej w Pępowie. 

W sesji uczestniczyło 15 radnych, tj. 100% ustawowego składu Rady, który stanowi 
15 radnych. Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
W obradach uczestniczyli ponadto: Grzegorz Matuszak – Wójt Gminy Pępowo, Kinga 
Klozińska-Antczak – skarbnik gminy, Katarzyna Kmiecik-Rosa – sekretarz gminy, Leszek 
Żelazny – dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Aktywności Lokalnej w Pępowie 
oraz Jagoda Kowalewska – inspektor ds. obsługi rady gminy i samorządów mieszkańców. 
 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Sprawdzenie obecności i stwierdzenie kworum. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Składanie i rozpatrywanie wniosków o zmianę porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Gminy Pępowo. 
6. Informacja o złożonych interpelacjach i zapytaniach radnych oraz treści udzielonych 

na nie odpowiedzi. 
7. Informacja o pracy wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany uchwały nr VI/40/2024 Rady Gminy Pępowo z dnia 15 października 
2024 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Gostyńskiemu, 

b) przyjęcia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na terenie gminy Pępowo 
na 2025 rok, 

c) utworzenia Żłobka Gminnego w Pępowie oraz nadania statutu, 
d) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2024-2033, 
e) zmian w uchwale budżetowej na rok 2024, 
f) zmiany uchwały nr LV/406/2023 Rady Gminy Pępowo z dnia 28 listopada 

2023 r. w sprawie przyjęcia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na terenie gminy 
Pępowo na 2024 rok. 

9. Informacje o złożonych oświadczeniach majątkowych. 
10. Wolne głosy i wnioski. 
11. Zamknięcie sesji. 

 
W punkcie 1 – otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Zenon Rogala, który 

powitał radnych oraz przedstawicieli Urzędu Gminy Pępowo. 
 
W punkcie 2 – przewodniczący poprosił radnych o uruchomienie terminali do 

głosowania oraz o zalogowanie się do systemu. Stwierdził, że w obradach uczestniczy 15 
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radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 
uchwały. 
 
 W punkcie 3 – przewodniczący przedstawił porządek obrad. 
 

W punkcie 4 – nie zgłoszono wniosków o zmianę porządku obrad. 
 

W punkcie 5 – przewodniczący poinformował, że protokół VI sesji Rady Gminy 
Pępowo był do wglądu w Biurze Rady, gdzie każdy mógł się z nim zapoznać, 
a ponadto radni otrzymali go w wersji elektronicznej. W związku z tym zaproponował 
przegłosowanie go bez odczytywania. Uwag do protokołu nie zgłoszono. 
Protokół z VI sesji Rady Gminy Pępowo przyjęto jednomyślnie – 15 głosami „za”. Imienne 
wykazy głosowań radnych stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 W punkcie 6 – przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym do Biura 
Rady wpłynął wniosek radnego Radosława Sobótki do Zarządu Powiatu Gostyńskiego 
dotyczący budowy przejścia dla pieszych w miejscowości Czeluścin, oraz odpowiedzi na 
wcześniej złożone wnioski i interpelacje: odpowiedź firmy Enea Operator na interpelację 
radnego Ireneusza Matyli dotyczącą stanu słupów energetycznych w miejscowości Pępowo 
przy ul. Orłonia; odpowiedź Komisji ds. bezpieczeństwa ruchu drogowego na drogach 
gminnych i powiatowych na terenie powiatu gostyńskiego na wniosek radnego Sławomira 
Rypienia dotyczący utworzenia i oznakowania przystanku autobusowego w pasie drogi 
powiatowej; odpowiedzi Wójta Gminy Pępowo i Zarządu Powiatu Gostyńskiego na wniosek 
radnych Aliny Patalas i Moniki Przybył dotyczący uschniętych drzew przy drodze gminnej 
i drogach powiatowych; odpowiedź wicestarosty na wniosek radnego Zygmunta Gulcza do 
Zarządu Powiatu Gostyńskiego dotyczący przywrócenia prawidłowej funkcji rowów  
i przepustów znajdujących się wzdłuż drogi powiatowej pomiędzy miejscowościami Pępowo 
i Gębice oraz z miejscowości Gębice w stronę Potarzycy. Przewodniczący odczytał treść 
wymienionych pism. Wymienione pisma stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 

W punkcie 7 – Wójt przedstawił informację na temat swojej pracy w okresie 
międzysesyjnym – informacja w załączniku do niniejszego protokołu. Informację przyjęto. 

 
W punkcie 8 – rozpatrzono i podjęto uchwały w sprawie: 

a) zmiany uchwały nr VI/40/2024 Rady Gminy Pępowo z dnia 15 października  
2024 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Gostyńskiemu – projekt 
uchwały omówił wójt. Jak przypomniał, uchwała dotyczy inwestycji związanej z budową 
chodnika przy drodze powiatowej w Czeluścinie, realizowanej we współpracy z powiatem 
gostyńskim; zgodnie z umową, po stronie powiatu pozostaje zakup kostki i krawężnika, 
natomiast wykonawstwo jest po stronie gminy Pępowo. Poprzednio zabezpieczaliśmy na to 
zadanie 22 tys. zł z mienia wsi Czeluścin, jednak po powtórnym rozstrzygnięciu 
przetargowym okazało się, że są to środki niewystarczające, dlatego jest potrzeba, żeby 
uzupełnić wartość tego zadania kwotą jeszcze 22 tys. zł z budżetu gminy, co daje razem 44 
tys. zł. Poinformował, że prace zostałyby wykonane jeszcze w grudniu tego roku. 
Dyskusja – brak. 
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Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę 
nr VII/48/2024 w sprawie zmiany uchwały nr VI/40/2024 Rady Gminy Pępowo z dnia 
15 października 2024 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Gostyńskiemu – 
imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
b) przyjęcia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na terenie gminy Pępowo na 2025 rok – 
przewodniczący poinformował, że uchwała ta była szeroko omawiana na komisjach 
wspólnych. Zapytał radnych, czy mają jakieś pytania. Pytań nie zgłoszono. 
Dyskusja – brak. 
Sekretarz gminy Katarzyna Kmiecik-Rosa wnioskowała o przyjęcie autopoprawki do projektu 
uchwały, polegającej na uszczegółowieniu zapisu w punkcie III. 5. – słowa „w tym placów 
zabaw” zastępuje się słowami „w tym budowa i/lub modernizacja placów zabaw ze środków 
pochodzących z opłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych”. 
 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” przyjęła autopoprawkę do 
projektu uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na terenie gminy Pępowo na 
2025 rok – imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę 
nr VII/49/2024 w sprawie przyjęcia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na terenie gminy Pępowo na 
2025 rok – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do 
niniejszego protokołu. 
 
c) utworzenia Żłobka Gminnego w Pępowie oraz nadania statutu – główne założenia 
projektu uchwały omówiła sekretarz gminy Katarzyna Kmiecik-Rosa. Wnioskowała ponadto 
o przyjęcie autopoprawki do projektu uchwały, polegającej na zmianie następujących zapisów 
w statucie żłobka: § 4. ust. 1 otrzymuje brzmienie: „Siedziba Żłobka jest zlokalizowana 
w Pępowie przy ul. Powstańców Wielkopolskich 41, 63-830 Pępowo”; w § 7. ust. 3 pkt 1 – za 
słowem „imię” dodaje się w nawiasie słowo „imiona” oraz skreśla się słowo „obywatelstwo”; 
w § 7. ust. 3 pkt 3 – zastępuje się słowo „imiona” słowami „imię (imiona)” oraz skreśla się 
słowo „obywatelstwo”; ponadto prawidłowa kolejność kryteriów dodatkowych to najpierw 
ustalenie kryterium dotyczącego niepełnosprawności dziecka, a potem wielodzietności 
rodziny kandydata. 
Dyskusja – brak. 
 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” przyjęła autopoprawkę do 
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projektu uchwały w sprawie utworzenia Żłobka Gminnego w Pępowie oraz nadania statutu – 
imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę 
nr VII/50/2024 w sprawie utworzenia Żłobka Gminnego w Pępowie oraz nadania statutu – 
imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
d) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2024-2033 – 
szczegółowe uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła skarbnik gminy Kinga 
Klozińska-Antczak. Jak wyjaśniła, proponowane zmiany WPF na lata 2024-2033 są zgodne 
ze zmianami w budżecie na 2024 r., natomiast wynik budżetu jest deficytowy i po zmianach 
wynosi 3 469 054,31 zł. 
Dyskusja: 
- Radny Ireneusz Matyla – w związku z usunięciem z wykazu przedsięwzięć zadania 
dotyczącego odnowienia elewacji oraz wymiany i odnowienia stolarki budynku Urzędu 
Gminy w Pępowie zapytał, czy jest to równoznaczne z rezygnacją z realizacji tego zadania. 
- Wójt – poinformował, że promesa wygasła i gmina wystąpiła z wnioskiem o jej 
wznowienie, podobnie jak w przypadku programu „Rozświetlamy Polskę”. Zapewnił, że po 
uzyskaniu pozytywnej odpowiedzi wrócimy do tematu. 
- Skarbnik – dodała, że zmieniła się nazwa tego zadania – zostało wykreślone słowo 
„wymiana”. Nadmieniła, że zadanie to znajduje się w projekcie budżetu na rok 2025 pod 
nazwą „Odnowienie elewacji oraz odnowienie stolarki budynku…” – nastąpiła zmiana 
przedsięwzięcia i jest to odrębne zadanie. 
- Wójt – wyjaśnił, że przy wznowieniu promesy musi zostać dokonana chociażby 
kosmetyczna zmiana w nazwie. 
Na tym dyskusję zakończono. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę 
nr VII/51/2024 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 
2024-2033 – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała wraz z uzasadnieniem stanowią 
załączniki do niniejszego protokołu. 
 
e) zmian w uchwale budżetowej na rok 2024 – szczegółowe uzasadnienie do projektu 
uchwały przedstawiła skarbnik gminy Kinga Klozińska-Antczak. Jak wyjaśniła, proponuje się 
dokonanie zmian zarówno po stronie dochodów, jak i po stronie wydatków. 
Dyskusja: 
- Radny Ireneusz Matyla – odnosząc się do punktu dotyczącego zmniejszenia planu 
wydatków z dotacji na zadaniu „Zakup kosiarki bijakowej i rotacyjnej” kwota 42 718,00 zł 
zapytał, czy rezygnujemy… 
- Skarbnik – wyjaśniła, że jest to błąd pisarski – nie powinno być słowa „dotacji”, ponieważ 
są to środki gminy. Powinno być po prostu „zmniejszenie planu wydatków”. 
- Radny Ireneusz Matyla – dopytał, czy rezygnujemy z tego zakupu. 
- Skarbnik – udzieliła odpowiedzi twierdzącej. 
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- Radny Ireneusz Matyla – zapytał, czy jest to odłożone w czasie, czy odłożone „całkowicie”. 
- Wójt – odpowiedział, że jest to odłożone w czasie. 
Na tym dyskusję zakończono. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę 
nr VII/52/2024 w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2024 – imienny wykaz 
głosowań radnych oraz uchwała wraz z uzasadnieniem stanowią załączniki do niniejszego 
protokołu. 
 
f) zmiany uchwały nr LV/406/2023 Rady Gminy Pępowo z dnia 28 listopada 2023 r. 
w sprawie przyjęcia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na terenie gminy Pępowo na 2024 rok – 
projekt uchwały omówiła sekretarz gminy Katarzyna Kmiecik-Rosa. Wnioskowała 
o przyjęcie autopoprawki do projektu uchwały,  polegającej na uszczegółowieniu zapisu 
w punkcie III. 5. – słowa „w tym placów zabaw” zastępuje się słowami „w tym budowa i/lub 
modernizacja placów zabaw ze środków pochodzących z opłat za korzystanie z zezwoleń na 
sprzedaż napojów alkoholowych”. 
Dyskusja – brak. 
 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” przyjęła autopoprawkę do 
projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LV/406/2023 Rady Gminy Pępowo z dnia 
28 listopada 2023 r. w sprawie przyjęcia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na terenie gminy Pępowo na 
2024 rok – imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” i „wstrzymujących” – podjęła uchwałę 
nr VII/53/2024 w sprawie zmiany uchwały nr LV/406/2023 Rady Gminy Pępowo z dnia 
28 listopada 2023 r. w sprawie przyjęcia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na terenie gminy Pępowo na 
2024 rok – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała wraz z uzasadnieniem stanowią 
załączniki do niniejszego protokołu. 
 
 
 W punkcie 9 – informacje o złożonych oświadczeniach majątkowych –  
przewodniczący przedstawił informacje: 
- o oświadczeniach majątkowych złożonych przewodniczącemu Rady Gminy Pępowo 
w terminie 30 dni od dnia złożenia ślubowania – informacja w załączniku do niniejszego 
protokołu, 
- o oświadczeniach majątkowych za rok 2023 złożonych Wójtowi Gminy Pępowo – 
informacja w załączniku do niniejszego protokołu. 
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 W punkcie 10 – wolne głosy i wnioski – głos zabrali: 
- Radny Mirosław Stachowiak – przypomniał, że składał wniosek dotyczący oznakowania 
nowego chodnika [w Siedlcu] w taki sposób, żeby można było po nim jeździć rowerem. 
Zapytał, co zostało zrobione w tej sprawie. Stwierdził, iż zdaje sobie sprawę, że tego typu 
wniosek musi zatwierdzić komisja w powiecie. 
- Przewodniczący – zapytał, czy wniosek ten został złożony na piśmie, tak aby można było 
przesłać go do powiatu. 
- Radny Mirosław Stachowiak – oznajmił, że w momencie składania ustnego wniosku nie 
otrzymał takiej informacji. Dodał, że rozmawiał na ten temat także z zastępcą 
przewodniczącego, który stwierdził, że nie będzie większych problemów. Skonstatował, że 
jeśli trzeba będzie wnioskować na piśmie, musimy takie pismo napisać. 
- Przewodniczący – powtórzył, że aby nadać sprawie bieg, trzeba napisać pismo. 
- Wójt – poinformował, że toczyły się rozmowy kuluarowe w tym temacie. Zgodził się 
z opinią przewodniczącego. Nadmienił, że otrzymał od służb starosty gostyńskiego 
odpowiedź, że każdy wniosek związany z oznakowaniem musi przejść komisję ruchu 
drogowego. Poinformował, że komisja ma się zebrać w grudniu, zatem dobrze byłoby taki 
wniosek złożyć. 
- Radny Zygmunt Gulcz – przypomniał, że w połowie września, podczas intensywnych 
opadów deszczu została uszkodzona asfaltowa ścieżka rowerowa w Gębicach – podniósł się 
poziom wody w rowie, wskutek czego podłoże pod ścieżką zostało wypłukane, a na ścieżce 
powstały zapadliny. Zostało to zabezpieczone pachołkami i odpowiednimi taśmami; była też 
deklaracja, że powiat naprawi ten odcinek. Wyraził przekonanie, że najwyższy czas do tego 
przystąpić, ponieważ zbliża się zima. Nadmienił, że ścieżka jest faktycznie użytkowana przez 
mieszkańców miejscowości, a w okresie zimowym jest odśnieżana i posypywana piaskiem 
przez służby techniczne; jeśli jednak nie zostanie w porę naprawiona, poruszanie się po niej 
jakimkolwiek pojazdem nie będzie możliwe, zwłaszcza że podłoże wypada coraz bardziej, co 
może skutkować koniecznością zamknięcia ścieżki na tym odcinku. Poprosił o pilne zajęcie 
się tym tematem. 
- Wójt – poinformował, że otrzymał już słowne zapewnienie od służb starosty, które 
interweniowały już na miejscu, a ponadto jutro spotka się z członkiem Zarządu Powiatu 
Gostyńskiego odpowiedzialnym za drogi i zamierza poruszyć ten temat, aby móc udzielić 
radnemu odpowiedzi telefonicznej w dniu jutrzejszym. Nadmienił, że został skierowany 
wniosek do RDOŚ o odłowienie bobrów, które wyrządzają te szkody. 
 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 
 

W punkcie 11 – w związku z wyczerpaniem porządku obrad, przewodniczący zamknął 
VII sesję Rady Gminy Pępowo. 
 

Na tym protokół zakończono. 
 
 

  Protokołowała                                                           Przewodniczący 
 
                 Jagoda Kowalewska                                                        Zenon Rogala 


